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Lämna en kort beskrivning av projektet  

Uppdraget består av tre olika delar. 

AKTIVITET 1: Forum djurvälfärd  

I begreppet Forum djurvälfärd ingår gränsöverskridande möten med forskare och vetenskaplig 
expertis (SLU, SVA), rådgivare, produktionsutvecklare och producenter för att tillsammans finna 
lösningar på aktuella produktionsrelaterade problem. Kontakterna mellan äggnäringen och 
forskare behöver utvecklas och vårdas, utgångspunkten är att tillämpad forskning är viktigt för 
en fortsatt positiv utveckling av djurvälfärden inom svensk äggproduktion. 

AKTIVITET 2: Nulägesanalys 2023 

Målsättningen med denna del av uppdraget är att följa upp de nulägesanalyser som 
genomfördes 2010 och 2015 samt för att belysa aktuella problemställningar inom 
djurvälfärdsområdet 2023. Resultat från nulägesanalysen ger ett underlag för att upprätta 
strategier och handlingsplaner för att utveckla djurvälfärden inom svensk äggproduktion under 
kommande år. Här finns också möjlighet att fånga upp erfarenheter ute i praktiken, som leder till 
bättre djurvälfärd och som kan förmedlas till andra producenter med hjälp av korta filmer eller 
liknande.  

Analysen genomförs som intervjuer med enkätfrågor som underlag, antingen på plats eller via 
telefon.  

AKTIVITET 3: Sammanställa och paketera ny kunskap 

Det finns en hel del resultat från tillämpad forskning samt vetenskapliga studier inom Sverige 
och internationellt inom området välfärd för värphöns och unghöns.  Vi vill samla in och paketera 
relevant kunskap samt förmedla denna till vår målgrupp på ett lättillgängligt sätt.  

För att fånga in vad som händer inom ämnet djurvälfärd främst hos våra nordiska grannar, är det 
en målsättning att minst två representanter från branschorganisationen årligen ska närvara vid 
Nordic Poultry Conference.  

 
Varför genomfördes projektet? 

Den huvudsakliga målsättningen med projektet är att utveckla och förbättra djurvälfärden inom 
svensk äggproduktion. För att kunna utveckla relevanta strategier för detta, ville vi följa upp 
tidigare gjords nulägesanalyser och fånga upp aktuella problemställningar.  Det är också viktigt 
att förmedla ny och relevant kunskap som kommit fram inom forskningsområdet.  

 
Vad har genomförts i projektet? 

AKTIVITET 1. Det har genomförts ett möte mellan forskare, branschorganisationen samt 
producenter där olika problemområden diskuterades. Vi ser att det är viktigt att upprätthålla och 
vårda dessa kontakter. Under projektets gång sjösattes ett nytt nätverk och Svenska Ägg deltar i 
diskussioner som initierats via “Kunskapsnavet Animalieproduktion”. 

AKTIVITET 2. Det har också genomförts ett antal intervjuer med producenter i branschen där ett 
flertal frågor diskuterats. Resultatet från intervjuerna har bearbetats och sammanställts i en 
rapport. Se bilaga 3.  



AKTIVITET 3. Relevant vetenskaplig litteratur har gåtts igenom och delar av den har 
sammanställts i mer lättläst format. Fem artiklar har skrivits och publicerats i tidningen Fjäderfä.  
Se bilaga 4. På grund av att flera rådgivare slutade på Svenska Ägg under projekttiden så har 
projektet inte kunnat skicka deltagare till NPC varje år enligt budget. Vi har i stället fått möjlighet 
att skicka två nya medarbetare på utbildning vid universitetet i Utrecht, se program bilaga 5. 

 
Ange vilka målgrupper projektet gynnat och på vilket sätt? 

Målgruppen är, i äggbranschen aktiva - äggproducenter, unghönsuppfödare samt deras 
anställda.  Sammanlagt rör det sig om ca 300 företag där de allra flesta är medlemmar i 
branschorganisationen. De aktiva i branschen har fått tillgång till aktuell information i form av 
artiklar via tidningen Fjäderfä. Tack vare nulägesanalysen har de också kunnat ta del av andra 
producenters erfarenheter kring produktion och djurvälfärd.  

 
Vilka var målen för projektet? 

I begreppet Forum djurvälfärd ingår gränsöverskridande möten med forskare och vetenskaplig 
expertis (SLU, SVA), rådgivare, produktionsutvecklare och producenter för att tillsammans finna 
lösningar på aktuella produktionsrelaterade problem. Kontakterna mellan äggnäringen och 
forskare behöver utvecklas och vårdas, utgångspunkten är att tillämpad forskning är viktigt för 
en fortsatt positiv utveckling av djurvälfärden inom svensk äggproduktion. 

Målsättningen med att genomföra nulägesanalysen är att följa upp de nulägesanalyser som 
genomfördes 2010 och 2015 samt för att belysa aktuella problemställningar inom 
djurvälfärdsområdet 2023. Resultat från nulägesanalysen ger ett underlag för att upprätta 
strategier och handlingsplaner för att utveckla djurvälfärden inom svensk äggproduktion under 
kommande år. Här finns också möjlighet att fånga upp erfarenheter ute i praktiken, som leder till 
bättre djurvälfärd och som kan förmedlas till andra producenter.  

Det finns en hel del resultat från tillämpad forskning samt vetenskapliga studier inom Sverige 
och internationellt inom området välfärd för värphöns och unghöns. Målet var att samla in och 
paketera relevant kunskap samt förmedla denna till vår målgrupp på ett lättillgängligt sätt.  

 
Vilka resultat har uppnåtts genom projektet? 

Projektet har lett till nya kunskaper och insikter som kommer att få effekt på djurvälfärden inom 
svensk äggproduktion genom det fortsatta arbetet i branschorganisationen. Den framtida 
rådgivningen kan anpassas efter de behov som framkommit. Nya nätverk har skapats, till 
exempel samarbetet med det nya Kunskapsnavet. 

 
Hur många kvinnor har deltagit i informationsaktiviteter?  

Vid Forum Djurvälfärd-mötet i juni 2013 deltog 15 kvinnor. I enkätundersökningen som 
genomfördes deltog 7 kvinnor.  Vi angav i vår ansökan att vi avstår från demonstrationer etc på 
gård på grund av smittorisken, utan fokuserar på att sprida informationen via tidningen Fjäderfä, 
som når de allra flesta i branschen.  
 
 
 



Hur många män har deltagit i informationsaktiviteter? 

Vid Forum Djurvälfärd-mötet i juni 2013 deltog 2 män. I enkätundersökningen som genomfördes 
deltog 39 män. Vi angav i vår ansökan att vi avstår från demonstrationer etc på gård på grund av 
smittorisken, utan fokuserar på att sprida informationen via tidningen Fjäderfä, som når de allra 
flesta i branschen.  

 
Har ni samarbetat med andra i ert projekt? 

Branschorganisationen Svenska Ägg har samarbetat med Åsa Odelros AB org nr 556442-5170, 
Stenshults förvaltning, Carl-Göran Groth org nr 720323-0516 samt med Henriksfälts Lantbruks 
AB, Erika Tengvall Nilsson org nr 556395-7926 

Aktivitet 1, Forum Djurvälfärd, är ett samarbete mellan producenter, aktörer i äggbranschen 
samt Svenska Ägg och de som jobbar med rådgivning, information och produktionsutveckling. 
Det har genom åren medfört att kontakten mellan näringen och forskare vid SVA och SLU är väl 
etablerad och att vi kontinuerligt diskuterar problem och uppslag till ny forskning. Möten är 
viktiga för att bibehålla kontakten.  

När det nya Kunskapsnavet, som är ett nytt nätverk kring animalieproduktion i Sverige och vilket 
också inkluderar äggproduktionen, ska sjösättas med RISE som huvudman har vi bedömt att det 
är viktigt att involvera kunskap från äggproduktionen i form av producenter, forskare och 
branschorganisationens kompetens. I projektet har vi därför lagt till diskussioner med 
Kunskapsnavet till aktivitet 1, Forum Djurvälfärd. 

 
Vad händer med verksamheten när projektet avslutats? 

Verksamheten i Svenska Ägg fortsätter som tidigare. Resultaten från projektet kommer att 
påverka innehållet i den fortsatta utvecklingen av produktionen, framför allt med avseende på 
djurvälfärden.  

 
Vilka erfarenheter har projektet lett till? 

Projektet har lett till en viss grad av nya insikter som kommer att få effekt på djurvälfärden inom 
svensk äggproduktion genom att det fortsatta arbetet och rådgivningen kan anpassas efter de 
behov som framkommit.  

 
Hur har du spridit projektets resultat? 

Information om projektet finns på Svenska Äggs hemsida där också slutrapporten från 
nulägesanalysen  (bilaga x) finns att läsa.  Det kommer också informeras i tidningen Fjäderfä om 
var rapporten finns att hämta.  Sammanlagt fem olika artiklar har publicerats i Fjäderfä under 
åren 2022, 2023 och 2024.  (se bilaga 4) 

 

 

 



Vilka rekommendationer skulle du ge till andra som vill genomföra liknande projekt?  

Under vår projekttid har vi haft viss personalomsättning, vilket har försvårat genomförandet. Våra 
rekommendationer är alltså att inte förlita sig på vissa personer, utan mer på den kompetens 
som behövs.  

 
Förväntas några resultat eller effekter utöver de som redovisats ovan? 

 Inte som vi kan se för tillfället.  

 
Hade projektet genomförts även utan stöd? 

Nej, det är nog tveksamt.  

 
Har stödet bidragit till att verksamheten finns kvar?  

Branschorganisationen Svenska Ägg har en stark förankring, så stödet har inte haft betydelse för 
dess fortsatta överlevnad. Däremot kan resultaten som framkommit, få betydelse för hur den 
fortsatta rådgivningen inom djurvälfärd kommer att bedrivas.  

 
Övriga erfarenheter eller kommentarer?  

På grund av personalomsättningar har vissa delar av projektet inte kunnat genomföras som 
planerat.  

 

Bilagor: 

1. Ekonomisk sammanställning och utfall jämfört med budget 

2. Sammanfattning möte Forum Djurvälfärd 

3. Slutrapport - Nulägesanalys svensk äggproduktion 2023 

4. Publicerade artiklar  

5. Program för fjäderfäkursen i Utrecht samt reflektioner från deltagare 

 

 


